
 

     P r o t o k ó ł   Nr XXI/2012 

 

z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 27 czerwca  2012 r. odbytej w sali posiedzeń 

Urzędu Gminy w Zarszynie. 

 

Początek sesji godz. 12.00     zakończenie – godz. 15.45 

 

Radni obecni: 

 

1. Konieczny Janusz  

2. Dębski Janusz 

3. Niemiec Wojciech 

4. Burczyk Stanisław 

5. Gierad Alfreda 

6. Malik Adam 

7. Małek Janusz 

8. Mindur Andrzej 

9. Stączek Jerzy 

10. Szajna Anna 

11. Trygar Krystyna 

12. Tutak Piotr 

13. Węgrzyn Maria 

 

Radni nieobecni: 

 

1. Bałut Krzysztof 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli : 

 

- Nowo wybrany Radny w okręgu wyborczym  

  Nr 8 w Pielni       - Pan Jan Orybkiewicz  

- Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej  

   w Zarszynie       - Pani Wanda Wojewódka 

- Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 

- Zastępca Wójta Gminy Zarszyn    - Pan Zbigniew Dec 

- Sekretarz Gminy Zarszyn     - Pan Andrzej Piotrowski 

- Skarbnik Gminy       - Pani Ryszarda Mikołajek 

- Radca Prawny       - Pani Agata Kustra Frączek 

- Radna Rady Powiatu Sanockiego     - Pani Grażyna Borek 

- Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy i referatów w Urzędzie Gminy 

- Dyrektorzy Szkół Podstawowych i Gimnazjów na terenie Gminy Zarszyn 

- Sołtysi. 

 

Ad. 2. Po otwarciu sesji i stwierdzeniu prawomocności obrad Przewodniczący Rady Gminy  

Pan Janusz Konieczny udzielił głosu Przewodniczącej Gminnej Komisji Wyborczej w Zarszynie 

Pani Wandzie Wojewódce, która odczytała wyniki wyborów uzupełniających do Rady Gminy. 

Przypomniał, że wybory uzupełniające odbyły się w dniu 17 czerwca 2012 r. w okręgu wyborczym 

nr 8 w Pielni i Pan Jan Orybkiewicz  otrzymał  największą liczbę głosów spośród 3 kandydatów 

(122 głosy). 
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Następnie odbyło  się ślubowanie Radnego Pana Jana Orybkiewicza.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że ślubowanie odbywa się w ten sposób, że po 

odczytaniu roty Radny wypowiada słowo „ślubuję”. Ślubowanie może być złożone z dodaniem 

zdania „Tak mi dopomóż Bóg”.  

Po odczytaniu przez Przewodniczącego Rady Gmin tekstu roty, nowo wybrany Radny 

wypowiedział formułę „Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy w imieniu własnym jak i pozostałych Radnych, Wójta  

oraz  zaproszonych Gości  złożył gratulacje nowo wybranemu Radnemu. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Złożenie ślubowania przez radnego wybranego w wyborach uzupełniających. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z sesji Nr XIX i XX. 

5. Interpelacje radnych. 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym z realizacji uchwał 

Rady Gminy. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn 

  na lata 2012 – 2022. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie  zmian  w  uchwale budżetowej na 2012 r. 

9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zarszynie za 2011 r. 

10. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie za 2011 r. 

11. Sprawozdanie z działalności Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Zarszynie 

oraz realizacji planów finansowych szkół funkcjonujących na terenie Gminy Zarszyn  

w 2011 r.  

12.  Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Zarszynie za 2011 r.  

13. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy 

Zarszyn w 2011 r. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy 

za rok 2011 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2011. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zniesienia statusu pomnika przyrody. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy ze społecznościami lokalnymi 

Słowacji. 

18. Wolne wnioski i zapytania. 

19. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania  

20. Zakończenie sesji. 

 

Ad. 3.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  na  wniosek Wójta zaproponował  

wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego projektu uchwały w sprawie : 

- nawiązania współpracy ze społecznościami lokalnymi Słowacji. 

W/w propozycję zmian w porządku obrad poddaną  pod głosowanie Radni przyjęli jednomyślnie. 

Innych propozycji zmian w porządku obrad nie wniesiono.  

      

Po wprowadzeniu w/w zmian porządek obrad przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Złożenie ślubowania przez radnego wybranego w wyborach uzupełniających. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 
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4. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z sesji Nr XIX i XX. 

5. Interpelacje radnych. 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym z realizacji uchwał 

    Rady Gminy. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn 

     na lata 2012 – 2022. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie  zmian  w  uchwale budżetowej na 2012 r. 

9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zarszynie za 

    2011 r. 

10. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie za 2011 r. 

11. Sprawozdanie z działalności Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół  

      w Zarszynie oraz realizacji planów finansowych szkół funkcjonujących na terenie  

    Gminy   Zarszyn w 2011 r.  

12.Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Zarszynie za 2011 r.  

13. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

       Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii  

       na terenie Gminy Zarszyn w 2011 r. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

      gminy za rok 2011 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2011. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zniesienia statusu pomnika przyrody. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy ze społecznościami lokalnymi 

     Słowacji. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy ze społecznościami lokalnymi 

     Słowacji. 

19.Wolne wnioski i zapytania. 

20. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

21. Zakończenie sesji.  

 

Ad. 4. Nie wniesiono uwag i propozycji zmian do protokołu  z poprzedniej  sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 5. W punkcie interpelacje radnych – interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad. 6. Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami , a także 

z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności poszczególnych  

referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu. 

 

Nad złożonymi sprawozdaniami w dyskusji głos zabrali : 

- Radny Adam Malik zapytał Wójta o to, czy w przyjętych arkuszach organizacyjnych na rok 

szkolny 2012/2013 dyrektorzy poszczególnych szkół wykazali te oszczędności, które wcześniej 

deklarowali na roboczych spotkaniach; 

 

- Radna Alfreda Gierad zapytała o : 

- plany budowy  biogazowni w Odrzechowej ,  

- czy już  został zakończony remont pokrycia dachowego  na domu ludowym w Odrzechowej, 

 na czym te prace polegały i czy już ostatecznie dach ten nie będzie przeciekał; 

- o plany remontu mostu na rzece Wisłok w Rudawce, 

 

- Radna Anna Szajna zapytała , czy  na terenie gminy Zarszyn istnieją plany  budowy elektrowni 

słonecznej wzorowanej na elektrowni w Wierzchosławicach;  

- czy nadal planowana jest do budowy strzelnica myśliwska w Posadzie Zarszyńskiej, 
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- Radny Janusz Dębski zapytał o : 

- ustaloną nową strukturę stanowisk w poszczególnych komórkach organizacyjnych Urzędu Gminy 

i czy  jest ona związana ze zwiększeniem czy zmniejszeniem zatrudnienia;  

- przybliżenie zagadnienia związanego z przejęciem przez Referat GKP w Urzędzie Gminy zadań  

z zakresu gospodarki nieruchomościami Gminy Zarszyn; 

- czy pozytywny raport oddziaływania na środowisko  przedłożony do Regionalnej Dyrekcji 

Ochrony Środowiska w Rzeszowie  umożliwi już realizację budowy strzelnicy myśliwskiej  

w Posadzie Zarszyńskiej. 

 

Na zadane pytania odpowiedzi udzielili : 

 

- Pan Bogusław Rakoczy Kierownik Referatu GKP wyjaśnił Radnemu Dębskiemu, że w związku 

 z przejściem na emeryturę pracownika prowadzącego zadania z zakresu gospodarki 

nieruchomościami całość tych zadań przejęta została przez Referat  Gospodarki Komunalnej 

Przestrzennej Rolnictwa i Ochrony Środowiska i Gospodarki Mieniem Gminy; 

 

- Pan Eugeniusz Mazur Kierownik Referatu Inwestycji poinformował Radną  Alfredę  Gierad 

o zakresie  prac wykonanych podczas remontu pokrycia dachowego  budynku domu ludowego  

w Odrzechowej, które powinny zapobiec jego przeciekaniu. Odbiór tych  prac odbędzie się w lipcu 

2012 r.; 

 

- Pan Andrzej Piotrowski Sekretarz Gminy wyjaśnił Radnemu Januszowi Dębskiemu, że od 

ostatniej kontroli Komisji Rewizyjnej odbytej  w grudniu 2011r. do chwili obecnej   zatrudnienie  

w Urzędzie Gminy spadło o pięć  etatów, a  od 1 września 2012 r. o kolejny jeden etat. Generalnie 

utrzymywana jest tendencja w kierunku zmniejszania zatrudnienia, ale  działania te muszą być 

przemyślane i podejmowane racjonalnie. 

Odnośnie planów budowy strzelnicy myśliwskiej w Posadzie Zarszyńskiej, Sekretarz Gminy  

poinformował, że w Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Rzeszowie złożony został nowy  

zaktualizowany raport oddziaływania na środowisko. Obecnie trwa oczekiwanie na ocenę 

przedstawionego stanowiska w  raporcie; 

 

- Pani Agnieszka Jakiel Inspektor d/s oświaty w Urzędzie Gminy wyjaśniła Radnemu Adamowi 

Malikowi, że po przeanalizowaniu  arkuszy organizacyjnych szkół stwierdzono, że  liczba etatów 

zmniejszyła się  o 18,38,  gdzie wcześniejsze deklaracje  dyrektorów wskazywały na  zmniejszenie  

zatrudnienia nauczycieli  o 21 etatów. W związku z wejściem w życie nowych przepisów  

oświatowych planowana redukcja etatów uległa zmianie. Następnie omówiła strukturę 

organizacyjną w poszczególnych placówkach szkolnych na terenie gminy; 

 

Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odpowiedział Radnej Alfredzie Gierad w sprawie remontu mostu 

na Wisłoku w Pastwiskach, że  temat ten jest znany w powiecie i województwie. Na wniosek Pani 

Wojewody Podkarpackiej odbyło się spotkanie z  udziałem Starostów Sanockiego i Krośnieńskiego, 

Nadleśnictwa Rymanów, Gminy  Rymanów , Gminy Zarszyn. Zadaniem każdego z podmiotów 

będzie pozyskanie kwoty 3-4 mln zł , a pokrycie pozostałych  50 % kosztów  tej inwestycji  

w formie dotacji  zobowiązała się pozyskać Wojewoda Podkarpacki. W trakcie tego spotkania 

omawiano także różne formy realizacji tej inwestycji. Następnie Wójt zaznaczył, że w/w kwotę na 

pewno trudno będzie zabezpieczyć w budżecie Gminy Zarszyn.  

 

Następnie Pan  Wójt poinformował, że podczas  wspólnego pobytu  delegacji Gminy  Zarszyn  

w Wierzchosławicach  przedstawione zostały  pozytywne efekty wybudowanej  elektrowni 

solarycznej w tej miejscowości. Następnie Wójt przybliżył  na jakich zasadach ta elektrownia   

pracuje, mówiąc między innymi , że jest to inwestycja za 11 ml zł i  planowana jest do dalszej 
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 rozbudowy. Jest bezpieczna i prosta do realizacji, a zużyte materiały są wyłącznie polskiej 

produkcji. Wyprodukowana energia sprzedawana jest do sieci  zakładu  energetycznego po 

wynegocjowanej cenie.  Planowane jest, że  inwestycja ta powinna zwrócić się za kilka lat, a  jej  

„żywotność”  to 25-30 lat. Pod tę  inwestycję  potrzeba jest  ok. 1 ha płaskiego gruntu.  

 

Kolejno Wójt przekazał informację na temat planowanej do budowy  biogazowni na terenie  

Zootechnicznego  Zakładu  Doświadczalnego w Odrzechowej w ramach  RPO, z  wykorzystaniem  

do tego celu własnego surowca w 70 % , a pozostałego  w kooperacji z rolnikami (chodzi o  

kukurydzę). Następnie Wójt powiedział, że w pierwszej kolejności  inwestycja ta musi uzyskać 

pozytywną opinię  z  RDOŚ w Rzeszowie. 

 

Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej nawiązał także do sytuacji powstałej w oświacie po zatwierdzeniu 

projektów organizacyjnych szkół na terenie gminy. Powiedział, że wcześniejsze deklaracje 

dyrektorów w sprawie wprowadzenia oszczędności finansowych w nadzorowanych placówkach 

szkolnych  zrealizowane zostały  w 95 %. Sytuacja ta  jednak nie wystarczy do pełnego 

zabezpieczenia  w budżecie  gminy wydatków  w tym dziale, nadal potrzeba będzie wprowadzenia 

dalszych  reform.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny oznajmił, że Rada Gminy powyższe 

sprawozdanie przyjęła. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny ogłosił 15 minutową przerwę.  

 

Ad. 7. Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył 

dyskusję nad projektem  uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zarszyn na lata 2012 – 2022. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki  Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że powyższy projekt uchwały na posiedzeniu  Komisji w dniu 25 czerwca 2012 r. 

zaopiniowany został pozytywnie.  

 

Innych głosów  w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie   zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2012 – 2022. 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 Radnych. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Ad. 8. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2012 r.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki  Komunalnej Pan Adam  Malik 

oznajmił,że powyższy projekt uchwały na posiedzeniu  Komisji w dniu 25 czerwca 2012 r. 

zaopiniowany został pozytywnie.  

 

Innych głosów  w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie   zmian w uchwale budżetowej na 2012 r. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 14 Radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 9. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad informacjami  

z działalności gminnych jednostek organizacyjnych gminy za 2011 r. Jednocześnie przypomniał, 

iż na wspólnym posiedzeniu stałych komisji Rady Gminy odbytym w dniu  25 czerwca  br. 

uczestniczyli wszyscy kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, gdzie odbyto merytoryczną 

dyskusję  w przedmiocie omawianych sprawozdań. 

 

Informację z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zarszynie przygotowała 

zastępca Kierownika GOPS Pani Małgorzata Pietrzkiewicz. Sprawozdanie stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

W dyskusji nad powyższym sprawozdaniem głosów  nie zabierano. 

 

W związku z powyższym Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z działalności GOPS w Zarszynie   

za 2011 r. 

 

Ad 10. Sprawozdania z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie za 2011 r. 

opracowała Kierownik Zakładu Pani Krystyna Stasiczak. Sprawozdanie stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

W dyskusji nad w/w sprawozdaniem głos zabrali : 

 

- Radny Adam Malik zwrócił uwagą na wykazywane ciągłe  straty  na głównej sieci wodociągowej 

, gdzie najwięcej wody pochłonęła strata na odcinku komora Sieniawa-komora Mymoń w ilości 15 

438 m³ wody. Zapytał  co z tym można zrobić, aby straty te zminimalizować. Ponadto są to 

dodatkowe koszty z budżetu; 

 

- Radny Janusz Dębski zwrócił uwagę także na ubytki wody na sieciach bocznych Jaćmierz – 

Bażanówka, gdzie również wykazywane są  straty w wodzie ponad 10 tys  m³ w skali roku. Ponadto 

Radny zaznaczył, że nie ma większych zastrzeżeń do działalności  Zakładu Gospodarki 

Komunalnej  w Zarszynie; 

 

- Radny Piotr Tutak  wnioskował o podjęcie niezbędnych działań, by mieszkańcy gminy,  którzy 

posiadają możliwości techniczne dokonali podłączeń budynków do wybudowanych sieci  

wodociągowych i kanalizacyjnych; 

 

- Radny Jerzy Stączek również wnioskował o to, by mieszkańcy w 100 %  dokonali  podłączeń do 

wybudowanych sieci wodociągowych i kanalizacyjnych, gdyż na te inwestycje poniesione zostały 

duże koszty i nie są one  w pełni wykorzystywane.  

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej poinformował, że jest wiele przyczyn  ubytków wody na  

magistrali  wodociągowej, najlepiej byłoby wybudować nową sieć przesyłową z ujęcia wody  

w Sieniawie . Zakład Gospodarki Komunalnej w Zarszynie  podejmuje niezbędne działania w celu 

wyeliminowania tych strat. Jednym z ważniejszych działań  i pilnych do wykonania będzie  

modernizacja sieci wodociągowej  na odcinku sieci z Sieniawy do Mymonia. Realizacja tego 

zadania będzie wspólnym działaniem z Gminą Besko, jednak z powodu braku wolnych środków w 

budżecie gminy Zarszyn obecnie na dokumentacje trzeba by było wydatkować kwotę 40 tys zł. Na 

razie nie przystąpiono do realizacji tego zadania. Ponadto Wójt wyjaśnił, że istnieje ustawowy 

obowiązek,  aby do wybudowanej sieci kanalizacyjnej były podłączane wszystkie budynki na 

danym terenie, zaś do sieci  wodociągowej takiego przymusu nie ma.  

Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z działalności ZGK w Zarszynie za 2011 r.  
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Ad 11. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył analizy sprawozdania z działalności Zespołu 

Ekonomiczno- Administracyjnego Szkół w Zarszynie oraz planów finansowych wszystkich szkół 

funkcjonujących na terenie gminy. Sprawozdanie to przygotował Dyrektor ZEAS w Zarszynie Pan 

Sebastian Bętkowski , jak  i  dyrektorzy  szkół. Sprawozdania te stanowią  załączniki do protokołu.  

 

- Radny Janusz Dębski kolejny raz wnioskował o poprawę wejścia od strony południowej z drogi 

gminnej do budynku Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Długiem. Zmiana wizerunku tego 

obejścia  polegałaby między innymi na poprawie  stanu technicznego mostku wraz z barierkami na 

potoku, poprawę wejściowej bramki ogrodzeniowej, wyłożenie ścieżki płytkami betonowymi.   

 

- Radny Andrzej Mindur wnioskował o wykonanie ogrodzenia  wokół terenu szkolnego  

w Odrzechowej, zgodnie z zaleceniem pokontrolnym SANEPID. 

 

- Radny Adam Malik wskazał na  znaczny wzrost zużycia energii elektrycznej i gazu w szkołach, 

szczególne w SP Odrzechowa i Jaćmierz. Dane te wykazane są w sprawozdaniach dyrektorów 

szkół. Najprawdopodobniej główną przyczyna zwiększonego zużycia gazu i energii elektrycznej  

w SP Jaćmierzu jest działalność stołówki szkolnej wraz z kuchnią. Zaś SP w Odrzechowej nie jest   

docieplona i zawnioskował o wykonanie termomodernizacji tego budynku lub przynajmniej 

docieplenie stropów, aby „ ciepło to nie uciekało”. Wnioskował , także o oszczędności energii 

w pozostałych szkołach na terenie gminy.  

 

- Radna Alfreda Gierad zaznaczyła , iż faktem jest, że  budynek nowej Szkoły Podstawowej  

 w Odrzechowej jest nieukończony i „ciepło ucieka”, a w związku z tym, że dzieci uczą się także  

i w budynku starej szkoły to podraża koszty.  

 

- Radna Krystyna Trygar zapytała, czy od 1 września br. wszystkie dzieci z miejscowości  

Pastwiska   uczęszczać będą  do Szkoły Podstawowej w Odrzechowej, czy jak obecnie do Szkoły  

Podstawowej  w Sieniawie.   

 

Na zadane pytania odpowiedzi udzielili : 

 

- Pani Agnieszka Jakiel odpowiedziała Radnej Krystynie Trygar, że wprawdzie  rodzice dzieci  

z Pastwisk  zdeklarowali się , że  dzieci ich będą uczęszczać do SP w Odrzechowej , ale  pełna 

wiedza w tym temacie będzie dopiero  wraz z rozpoczęciem  nowego roku szkolnego 2012/2013.  

 

- Pan Sebastian Bętkowski Dyrektor ZEAS w Zarszynie odpowiedział, że w miarę posiadanych 

środków  budżetowych będą wykonywane prace w kierunku poprawy  stanu zagospodarowania 

terenu wokół szkół oraz niewielkie remonty w szkołach. Szkoła Podstawowa  w Odrzechowej jest 

jeszcze na etapie inwestycji,  z uwagi na brak środków finansowych  istnieją duże trudności  

z całkowitym zakończeniem tego  zadania.  

 

- Wójt Gminy w uzupełnieniu dodał jeszcze , że Szkoła Podstawowa  w  Odrzechowej  cały czas 

jest na etapie inwestycji , którą trudno jest ukończyć z uwagi na brak środków w budżecie gminy.  

Do całkowitego zakończenia realizacji tego zadania potrzeba jest ok. 1,5 mln zł. Wójt 

poinformował  także, iż być może we wrześniu br. zostanie ogłoszony nabór na pozyskanie 

dodatkowych środków do budżetu gminy na tego typu inwestycję i taki wniosek na pewno  zostanie 

złożony.                                                    

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny stwierdził, iż Rada Gminy w/w sprawozdanie 

przyjęła. 
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Ad 12. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Zarszynie za 2011 r. 

opracowała  Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Zarszynie Pani Agnieszka Bieleń. 

Sprawozdanie to stanowi załącznik do protokołu.  

 

Nie zabierano głosów dyskusji nad w/w sprawozdaniem. 

Rada Gminy powyższe sprawozdania przyjęła.  

 

Ad 13. Kolejno przystąpiono do dyskusji nad  sprawozdaniami  z realizacji zadań zawartych  

w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Gminnym 

Programie Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie  Zarszyn w 2011 roku. 

 

- Nad w/w sprawozdaniami głosu w dyskusji nie zabierano. 

Rada Gminy powyższe sprawozdania przyjęła.  

 

 Ad. 14. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy  

za rok 2011 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu.   

 

Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że w/w projekt uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu komisji odbytym w dniu 

25 czerwca 2012 r i został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Innych głosów w  dyskusji nie zabierano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie  rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy za rok 2011 wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu.  Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział 

brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

 Ad. 15.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zaznaczył, iż przystępując do 

realizacji głównego punktu  porządku obrad, tj. udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2011 r., 

zgodnie z art. 271 ust. 1. Ustawy  z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych Rada Gminy 

podejmuje uchwałę  po zapoznaniu się ze sprawozdaniem finansowym, sprawozdaniem  

z wykonania budżetu, opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej,informacją o stanie mienia 

gminy, wnioskiem  Komisji Rewizyjnej Rady Gminy, ewentualnymi dodatkowymi wyjaśnieniami 

Wójta do sprawozdania z wykonania budżetu lub sprawozdania finansowego.  Przewodniczący 

Rady Gminy  zaznaczył także , iż  Rada Gminy w punktach 9-13 porządku obrad zaznajomiła się 

i przyjęła  sprawozdania z działalności jednostek organizacyjnych Gminy za 2011 r., a następnie 

zaznaczył, iż punkt ten dalej będzie realizowany w taki sposób,  jaki był tryb działań 

podejmowanych przez Wójta na etapie składania sprawozdania z realizacji budżetu i sprawozdań 

finansowych za 2011 r.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że Zarządzeniem Nr 199 z dnia 27 marca 2012 r. Wójt 

złożył sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Zarszyn za 2011 r. Sprawozdanie  

to przesłane zostało do Regionalnej Izby Obrachunkowej Oddział Zamiejscowy w Krośnie, a także 

niezwłocznie przekazane radnym, sołtysom.  

 

- Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  poprosił Wójta  Gminy    

o komentarz do wykonania budżetu gminy za 2011 r. 

 

- Wójt Gminy w swoim wystąpieniu powiedział między innymi, że Radni i zaproszeni Goście 

otrzymali obszerne i szczegółowe  sprawozdanie z wykonania  budżetu  2011 r. wraz z opisem 
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realizowanych  zadań w tym okresie sprawozdawczym. Rok 2011 był kolejnym rokiem 

proinwestycyjnym,  gdzie nadal realizowane były zadania inwestycyjne, tj. m.in. budowa sieci 

kanalizacyjnej w Bażanówce i Pielni, dokończenie budowy sieci wodociągowej w Długiem, 

budowa czy remonty dróg gminnych, budowa  mostu w Pielni,  budowa i modernizacja obiektów 

sportowych, zakup lekkiego samochodu  pożarniczego dla OSP Odrzechowej. 99% tych zadań 

realizowanych było z pozyskanych środków unijnych, czy budżetu państwa. Dochody zrealizowane 

zostały w ponad 88% :bieżące w 100 %,  majątkowe w  47 %. Dochody głównie pochodzą  

z subwencji  ogólnej na poziomie 46 %,  dotacji celowych 17 %, na inwestycje ponad 6 %,  

dochody własne to wielkość 22 % .Wydatki zrealizowane zostały w ponad 85 %, w tym bieżące  

w wysokości 79 % wykonanych wydatków ogółem i 98 % planowanych wydatków bieżących. 

Zgodnie z wytycznymi Ministra Finansów musimy usilnie redukować wydatki bieżące tak, aby 

zostały zachowane wskaźniki budżetowe na lata następne. Wójt omówił realizację Projektu  

pn. „Profesjonalne zarządzanie w Gminie Zarszyn”. Następnie Wójt zaznaczył, że jednym   

z ważniejszych, a stanowiącym największe obciążenie dla budżetu jest dział „Oświata  

i Wychowanie”,  gdzie w 2011 r. ze środków budżetu  gminy wydatkowano kwotę ponad 2,5 mln zł.  

Drugim  dużym pod względem wydatków jest dział „Pomoc Społeczna”,  gdzie do otrzymywanych 

dotacji  dokładane są  środki budżetowe,  jako wkład własny. W pozostałych działach tj. 

Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska, Kultura Fizyczna i Sport, Kultura i Ochrona 

Dziedzictwa Narodowego, wydatki bieżące zrealizowane zostały w ponad 97%.  Wydatki 

majątkowe zrealizowano w ponad 58%, nie udało się w 2011 r zrealizować wszystkich  

zaplanowanych inwestycje i niektóre jako rozpoczęte przeszły do realizacji w 2012 r. Wójt 

zaznaczył także, że w 2011 r. pozyskano środki na usuwanie skutków powodzi w kwocie 1742 tys. 

Zł, za które udało się odbudować wiele dróg na terenie gminy. Przypomniał, że zrezygnowano  

w 2011 r. z budowy oświetlenia hybrydowego na terenie  gminy za kwotę ok. 8 mln zł, gdyż 

zadanie to w przyszłości generowałoby znaczne koszty bieżące.  W 2011 r.  nie udało się w pełni 

zrealizować  zadań w ramach Programu Odnowy Wsi, a które obecnie są kontynuowane.  

Z przyczyn niezależnych od Gminy nie udało się  zrealizować Projektu Podkarpacki System  

e-Administracji Publicznej, a realizacja tego  zadania przesunięta została na 2012 r. Wójt zwrócił 

uwagę na właściwą realizację funduszu sołeckiego na terenie gminy. W dalszej wypowiedzi Wójt 

zwrócił uwagę na  zadłużenie gminy, które na 31 grudnia 2011 r. z tytułu kredytów i pożyczek 

wynosiło ponad 13 485 tys zł i będzie spłacane do 2017 r.   

Wójt poinformował także, iż  sprawozdanie z wykonania budżetu oraz zadań społecznych  

i gospodarczych realizowanych na terenie Gminy Zarszyn w 2011 r. wydane zostało  

w formie książkowej, za które to opracowane złożył  podziękowanie  Zastępcy Wójta Panu 

Zbigniewowi Decowi. Na zakończenie podziękował  Wysokiej Radzie, Sołtysom,  oraz 

pracownikom Urzędu Gminy i gminnych jednostek ortganizacyjnych za wspólną dobrą pracę  

na rzecz rozwoju społeczno-gospodarczego gminy.  

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odczytał Uchwałę IX/21/2012 Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Rzeszowie z dnia 20 kwietnia 2012 r w sprawie pozytywnej opinii do przedłożonego 

sprawozdania Wójta Gminy Zarszyn z wykonania budżetu gminy za 2011 r.  

W/w. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

- Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pani Krystyna Trygar odczytała Protokół  

Nr 3  Komisji Rewizyjnej z  rozpatrzenia sprawozdań z wykonania budżetu Gminy Zarszyn za  

2011 r. wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu , sprawozdań 

finansowych oraz informacją o stanie mienia gminy Zarszyn. 

Protokół Nr 3 stanowi załącznik do protokołu. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował  członkom Komisji Rewizyjnej 

za wnikliwą analizę  sprawozdania z wykonania budżetu i sprawozdań  finansowych za 2011 r. 
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- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  oddał głos Przewodniczącej Komisji 

Rewizyjnej, która odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 24 maja  2012 r. w sprawie 

udzielenia absolutorium  Wójtowi Gminy Panu Andrzejowi Betlejowi z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Zarszyn za 2011 r. 

Wniosek stanowi załącznik do protokołu. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał Uchwałę Nr IX/26/2012 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie z dnia 29 maja 2012 r w sprawie pozytywnej opinii 

do wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zarszyn w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Zarszyn z tytułu wykonania budżetu gminy gminy za 2011 r.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zaznaczył, że w tym punkcie porządku obrad 

spełnione zostały wszystkie warunki formalno-prawne, tj. przyjęto i rozpatrzono sprawozdania 

finansowe, sprawozdanie w realizacji budżetu, przedstawiono opinie Regionalnej Izby 

Obrachunkowej,  informację o stanie mienia gminnego, stanowisko Komisji Rewizyjnej i były 

dodatkowe wyjaśnienia Wójta Gminy. Ponadto przypomniał, iż  uchwała  o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy podejmowana jest bezwzględną większością głosów i następnie poprosił 

o dyskusję  nad realizacją zadań budżetowych w 2011 r.  

 

W dyskusji nad sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2011 r. głos zabrali : 

 

- Radny Jerzy Stączek zapytał,  jakie poczyniono kroki w kierunku odzyskania zaległości 

podatkowych  od upadłej Firmy „Jedwabny” dawniej „Chłodnie Zgoda „ mającej swoją siedzibę na 

terenie  Posady Zarszyńskiej; 

 

- Pan Michalak Aleksander -  Sołtys Pielni podziękował za wykonane w 2011 r. inwestycje na 

terenie miejscowości Pielnia, tj. ukończenie budowy sieci kanalizacyjnej, budowę mostu na potoku, 

wykonanie oświetlenia na boisku sportowym; 

 

- Radny Janusz Dębski, który powiedział między innymi, że analizując wykonanie budżetu za  

2011 r. po stronienie wydatków zauważa, że w stosunku do planowanych zostały one zrealizowane 

w 85 %, a dochody 88%. Funkcjonowanie jednostek organizacyjnych gminy na przestrzeni  roku 

było  prawidłowe  we wszystkich działach i rozdziałach budżetu dzięki również dotacjom z budżetu 

gminy.  Wykonanych  zostało wiele inwestycji i remontów. W roku 2011 przybyły nowe odcinki 

dróg asfaltowych , kolejne kilometry sieci kanalizacyjnych  i wodociągowych, zmodernizowano 

boiska sportowe, zakupiono samochód strażacki, wykonano monitoring Szkoły Podstawowej  

i Gimnazjum w Długiem itp. Wydatki majątkowe zrealizowano przy znacznym pozyskaniu 

środków zewnętrznych.  Dobrze przebiegała realizacja  zadań w ramach utworzonego funduszu 

sołeckiego. Radny zaznaczył także, iż nie udało się zrealizować jeszcze wielu  zadań z uwagi na 

brak wolnych środków finansowych w budżecie. Jednym z większych bolączek  Gminy jest brak na 

jej  terenie  większego  zakładu produkcyjnego, bardziej znaczących przedsiębiorców. Radny 

stwierdził jednocześnie, że na terenie gminy jest dość dobrze rozbudowana infrastruktura, są 

pobudowane drogi, sieci kanalizacyjne, wodociągowe, a inwestorów nadal nie ma, być może 

powodem jest fakt,  iż Gmina Zarszyn objęta jest Programem NATRURA 2000. Biorąc pod uwagę  

te  wszystkie okoliczności,  Radny Dębski stwierdził, że jego zdaniem rok budżetowy 2011 

korzystnie  wpłynął na poprawę  jakości życia mieszkańców, przychyla się do wniosku Komisji 

Rewizyjnej i będzie głosował za udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania 

budżetu  gminy   za 2011 r.; 
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- Radna Alfreda Gierad zaznaczyła, że  będzie głosować za udzieleniem absolutorium Wójtowi 

ponieważ  właściwie  realizuje budżet, niemniej jednak  zwróciła uwagę na to , że w celu 

wyeliminowania usterek  na realizowanych zadaniach  remontowych czy inwestycyjnych wskazany 

jest  większy nadzór ze strony kompetentnych pracowników urzędu gminy. Ponadto Radna zwróciła 

też uwagę na to, że zgłaszane przez Radnych  niektóre sprawy  do pilnego  załatwienia są zbyt  

powoli  realizowane; 

 

- Radny Stanisław Burczyk stwierdził, że analizując wykonanie budżetu gminy za 2011 r.  zwrócił  

uwagę  na  wysokość  należności  wykazanych  w sprawozdaniu w kwocie ponad 1,1 mln zł  

i jednocześnie  zaapelował o skuteczniejsze ich ściąganie. Następnie dodał, że budżet  

w dochodach jak i w wydatkach został w zasadzie prawidłowo zrealizowany. Następnie Radny 

zaznaczył, iż na pewno realizacja tego budżetu nie zadowoliła w pełni wszystkich mieszkańców 

gminy, ale były takie, a nie  inne  możliwości.  

 

Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odpowiedział: 

- Radnemu Jerzemu Stączkowi, że Komornik Sądowy przy Sądzie Rejonowym w Sanoku 

zawiadomił, że w dniu 21 czerwca 2012 r odbędzie się pierwsza licytacja prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości położonej w Posadzie Zarszyńskiej stanowiącej własność 

dłużnika”Jedwabny” Sp.z o.o. w Krakowie. Będziemy oczekiwać na rezultat tej licytacji.  

Niemniej jednak cały czas czynione są działania w celu odzyskania zaległości podatkowych  

od w/w firmy; 

 

- Radnej Alfredzie Gierad Wójt wyjaśnił, że  najprawdopodobniej powstałe usterki na 

realizowanych zadaniach  inwestycyjnych czy remontowych wynikają z faktu  ich realizacji  przez 

najtańszą firmę wyłonioną  w przetargu . Powstałe usterki wynikają z jakości użytych materiałów, 

jakości wykonanych  prac i są   to trudności obiektywne, które jest trudno  wyeliminować przez 

inspektora nadzoru czy pracownika urzędu gminy.  Wójt zaapelował o większe zaangażowanie 

zainteresowanych osób, mieszkańców gminy  przy opracowywaniu  projektów  realizacji 

konkretnego zadania, celem dokonania pewnych uzgodnień już na etapie projektowania, gdyż są to 

ważne sprawy z uwagi na realizację zadań z otrzymywanych środków pozabudżetowych. 

Następnie Wójt  zaznaczył, że realizacja pewnych zadań odbywa się czasem z opóźnieniem i nie 

jest to  niczyja zła wola, a jedyną przyczyną jest  brak środków finansowych; 

 

- Skarbnik Gminy wyjaśniła Radnemu Stanisławowi Burczykowi ,  że w budżecie gminy są 

różnego rodzaju należności,  które na bieżąco  egzekwowane są zgodnie z przepisami ordynacji 

podatkowej, bo  tylko taką  drogę zgodnie z przepisami prawa można stosować.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał projekt uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Zarszyn za rok 2011. W dalszej kolejności poddał pod 

głosowanie wyżej odczytany projekt uchwały.  

 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi 

załącznik do protokołu. Rada Gminy udzieliła absolutorium Wójtowi Gminy - Panu Andrzejowi 

Betlejowi. 

 

- W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny złożył gratulacje 

Panu Wójtowi. 
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- Wójt Gminy podziękował za udzielone mu absolutorium, stwierdzając, że jest to sukces całej 

wspólnoty samorządowej. Dodał  przy tym, że zgoda i  zrozumienie Wysokiej Rady pozwoliła na 

realizację  wielu ważnych zadań  inwestycyjnych na terenie gminy. Wójt dodał także , iż zawsze  

można byłoby zrobić jeszcze coś więcej,  niemniej jednak takie były możliwości. Na zakończenie 

Wójt oznajmił, iż  życzyłby sobie,  aby ta współpraca z Wysoką Radą , Sołtysami  i kierownikami 

jednostek organizacyjnych gminy nadal tak dobrze się układała. 

 

Ad. 16.  Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zniesienia statusu 

pomnika przyrody.  

 

Radni otrzymali projekt uchwały z uzasadnieniem,  iż do Urzędu Gminy w Zarszynie wpłynął 

wniosek Rady Sołeckiej wsi Pielnia o usunięcie dęba szypułkowego z uwagi na stwarzane 

zagrożenie dla ludzi i mienia. Drzewo uznano za pomnik przyrody decyzjA Nr RL-III-

7141/41/82.Wizja lokalna pracowników Urzędu Gminy wykazała, ze przedmiotowe drzewo jest 

wewnątrz spróchniałe, w znacznym stopniu przechyla się w kierunku budynku Domu Strażaka, 

powoduje zagrożenie dla bezpieczeństwa mienia i ludzi. Zgodnie z art. 44 ust. 3 ustawy o ochronie 

przyrody z 2004 r ., zniesienia statusu pomnika przyrody dokonuje Rady Gminy w drodze uchwały, 

po wcześniejszym uzgodnieniu projektu uchwały z właściwym regionalnym dyrektorem ochrony 

środowiska. Powyższą zgodę RDOŚ w Rzeszowie przesłała  pismem z dnia 11 maja 2012 r. 

Realizacja przedmiotu uchwały nie pociąga za sobą skutków finansowych dla budżetu Gminy 

Zarszyn.  

 

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska Pan Jerzy Stączek, 

oznajmił, że na posiedzeniu Komisji w 25 czerwca 2012 r członkowie Komisji jednomyślnie 

pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały.   

 

- Sołtys Pielni Pan Aleksander Michalak  wnioskował do Wysokiej Rady o pozytywne rozpatrzenie 

przedmiotowego wniosku Rady Sołeckiej i  podjęcie w/w uchwały.  

 

Innych głosów w  dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zniesienia statusu pomnika przyrody. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 17. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie  nawiązania współpracy ze społecznościami lokalnymi  Słowacji. 

 

Radni otrzymali uzasadnienie, iż uchwała o współpracy zagranicznej z miejscowością Stakčinska 

Roztoka przyczyni się do poszerzenia istniejącej już współpracy transgranicznej oraz rozwoju 

Gminy Zarszyn w różnych dziedzinach życia społecznego. Miejscowość Stakčinska Roztoka 

położona jest jest w powiecie Snina woj. Preszów. Jest to niewielka miejscowość, która liczy  

350 mieszkańców , posiada klub sportowy,  ma również bogatą historię i liczne atrakcje 

turystyczne. Starosta miejscowości Stakčińska Roztoka wystąpił z propozycją nawiązania 

współpracy z Gminą Zarszyn oraz składania wspólnego wniosku na rozwój obszarów 

transgranicznych. Poszerzenie współpracy transgranicznej pozwoli zwiększyć aktywność 

mieszkańców Gminy Zarszyn i miejscowości Stakčinska Roztoka. Ponadto w Gminie Zarszyn są 

miejscowości, które chcą  nawiązać  współpracę z partnerami słowackimi. Mając na uwadze  

powyższe niezbędnym jest podjęcie uchwały w sprawie współpracy partnerskiej.  
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- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej  Pan Wojciech Niemiec oznajmił, że na posiedzeniu 

Komisji w dniu 25 czerwca br. powyższy projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie nawiązania współpracy ze społecznościami lokalnymi Słowacji. Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 18. W osiemnastym dodatkowym punkcie porządku obrad przystąpiono do podjęcia kolejnej 

uchwały w sprawie  nawiązania współpracy ze społecznościami lokalnymi Słowacji.  

 

Radni otrzymali uzasadnienie, iż uchwała o współpracy zagranicznej z miejscowością Demjata na 

Slowacji przyczyni się do poszerzenia istniejącej już współpracy transgranicznej oraz rozwoju 

Gminy Zarszyn w różnych dziadzinach życia społecznego. Miejscowość Demjata położona jest 

 w powiecie Bardejów , woj. Preszów. Jest to miejscowość, która liczy 1120 mieszkańców, posiada  

klub sportowy oraz Ochotniczą Straż Pożarną ( 4 sekcje), ma również bogatą historię i liczne 

atrakcje turystyczne. Starosta Miejscowości Demjata wystąpił z propozycją nawiązania współpracy 

z Gminą Zarszyn oraz składania wspólnego wniosku na rozwój obszarów transgranicznych. 

Poszerzenie współpracy transgranicznej pozwoli zwiększyć aktywność mieszkańców Gminy 

Zarszyn i miejscowości Demjata. Ponadto w Gminie Zarszyn są miejscowości, które chcą nawiązać 

współpracę z partnerami słowackimi. Mając na uwadze  powyższe niezbędnym jest podjęcie 

uchwały w sprawie współpracy partnerskiej.  

 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej  Pan Wojciech Niemiec oznajmił, że na posiedzeniu 

Komisji w dniu 25 czerwca br. powyższy projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.  

 

- Radny Adam Malik zasugerował,  czy w  w/w projekcie uchwały  w zdaniu” Kierując się 

przekonaniem o woli współpracy  mieszkańców Gminy Zarszyn ze społecznościami lokalnymi 

Słowacji w celu wymiany doświadczeń i informacji w dziedzinie pracy administracji publicznej, 

gospodarki, ochrony zdrowia, oświaty, kultury, sportu i turystyki „ nie należy dopisać wyrazu 

„bezpieczeństwa”, ponieważ  w miejscowości jest jednostka straży pożarnej.  

 

- Wójt odpowiedział, że nie ma takiej potrzeby, bo to jest uchwała o charakterze intencyjnym , ale 

będzie jeszcze podpisana szczegółowa umowa i tam będą dokładnie określone warunki współpracy. 

W jakim zakresie będą składne wnioski,  też jeszcze nie jest dokładnie określone. Wójt dodał także, 

iż  mamy już zawarte 23 porozumienia z miejscowościami położonymi na terenie Słowacji  

w zakresie współpracy ze społecznościami lokalnymi.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie nawiązania współpracy ze społecznościami lokalnymi Słowacji. Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 19. W wolnych  wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 

 

- Radny Adam Malik zapytał na jakim obecnie etapie realizowane są  zadania w ramach Programu 

Odnowa Wsi i kiedy są planowane do ukończenia; 
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- Radny Andrzej Mindur zapytał, czy realnym jest podjęcie w bieżącym roku prac przy II etapie 

budowy sieci kanalizacyjnej w Odrzechowej; 

 

- Pan Aleksander Michalak Sołtys Pielni zapytał do kogo należy zgłosić  fakt wybudowania przez 

bobry  znacznej wielkości   tamy na rzece tuż przy moście na przeciwko kościoła w Pielni. Sołtys  

zaniepokojony jest tym,  iż dalsze  tego typu działania bobrów mogą być w przyszłości  

zagrożeniem  dla istniejącego   mostu i poprosił o pilne zainteresowanie się  tym zagadnieniem 

i dokonanie oceny ryzyka.  

 

- Radny Stanisław Burczyk zaznaczył,  iż kończy się rok szkolny 2011/2012 i  społeczeństwo 

Nowosielec poczyniło pewne kroki, tak aby  wszystkie dzieci  uczyły się w jednym budynku  

szkolnym. Niemniej jednak według zapewnień Pani Dyrektor szkoły , która na zebraniu wiejskim 

zobowiązała się przed mieszkańcami Nowosielec, że w wakacje opuści zajmowane w budynku 

szkoły mieszkanie, obecnie zaś twierdzi , „że  nie ma takiego obowiązku,  aby go  opuścić  i tego 

nie uczyni bo ma rodzinę i nie ma gdzie  iść”. Radny wnioskował do Wójta, by w trybie 

administracyjnym wywrzeć presję na Panią Dyrektor i rozwiązać umowę  najmu, bo Pani Dyrektor 

ma możliwości przeniesienia się z tego mieszkania. To jest wola rodziców, aby w ramach 

oszczędności finansowych,  dzieci uczyły się  w jednej szkole, a w „starym” budynku utworzone 

zostało przedszkole. Radny zapytał  także o plany budowy sieci wodociągowej w Nowosielcach: 

 

- Radna Rady Powiatu  Sanockiego Pani Grażyna Borek poinformowała, że w tym roku Powiat 

Sanocki przeznaczy na inwestycje drogowe ponad 26 mln zł i na terenie naszej gminy zostaną 

wykonane między innymi takie zadania,  jak : remont 3 km odcinka  drogi powiatowej relacji 

Długie-Pakoszówka, remont mostu  w Posadzie Zarszyńskiej w kierunku Odrzechowej, remont 

przepustu w Bażanówce, remont drogi  w Pastwiskach. Obecnie  natomiast  realizowane jest 

zadanie  odbudowa drogi Pisarowce - Nowotaniec przez Pielnię; 

 

- Radny Jan Orybkiewicz wnioskował do Radnej Rady Powiatu Pani Grażyny Borek o to, by przy 

odbudowie drogi powiatowej Pisarowce  - Nowotaniec przez Pielnię  w ramach dodatkowych prac 

wyłożyć  asfaltową masą  utwardzony nieduży  parking koło cmentarza w Pielni.     

 

Ad. 20. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili : 

 

 

- Pan Eugeniusz Mazur Kierownik Referatu Inwestycji odpowiedział Radnemu Adamowi 

Malikowi, że w chwili obecnej w poszczególnych miejscowościach realizowane są jeszcze zadania 

w ramach Programu Odnowy Wsi. Realizacja  tych zadań  na bieżąco jest  nadzorowana  

i najprawdopodobniej w okresie wakacji br. będą gotowe do odbioru; 

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odpowiedział:  

- Sołtysowi  Pielni,  iż przymierzając się do jakichkolwiek działań na  rzecz likwidacji tam 

budowanych przez bobry wymagane jest pozwolenie RDOŚ w Rzeszowie, ponieważ populacja tych 

zwierząt  jest pod ścisłą  ochroną. Ponadto Wójt zaznaczył, iż zobowiąże Kierownika Referatu 

Gospodarki Przestrzennej Komunalnej Rolnictwa Ochrony Środowiska i Gospodarki Mieniem 

Gminy do zainteresowania się wskazanym przez Sołtysa Pielni  zagadnieniem;  

 

-Radnemu  Andrzejowi Mindurowi Wójt odpowiedział, że na budowę II etapu 15 km odcinka sieci 

kanalizacyjnej w Odrzechowej gotowy jest już projekt i pozwolenie. W ramach Programu Odnowy 

Wsi  na realizację tego  zadania został złożony wniosek w Urzędzie Marszałkowskim i z  chwilą 

pozyskania środków  zadanie  to będzie realizowane;  
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- Radnemu Stanisławowi Burczykowi Wójt wyjaśnił między innymi , że w sprawie opuszczenia 

przez Panią Dyrektor mieszkania w budynku SP w Nowosielcach rozmawiał już z wieloma 

delegacjami i  zaznaczył, iż „ najlepiej  na miejscu i we własnym  gronie dojść do wspólnego 

porozumienia, by nie zaogniać sprawy i nie iść na drogę  sądową”. Wójt powiedział dalej, iż w tej 

chwili dopóki Pani Dyrektor pracuje w tej szkole  nie ma podstaw do rozwiązania umowy najmu 

tego mieszkania. Po ostatnio  przeprowadzonej rozmowie  Pani Dyrektor oświadczyła, iż w 

miesiącu lipcu br.  zwolni jedno pomieszczenie,  tak , by  wszystkie dzieci  mogły  uczyć się  

w jednym budynku szkoły poza oddziałem „0”, który będzie mieścić  się w budynku  

„starej”szkoły. Ponadto Wójt  zaznaczył,iż jest chętna osoba na wydzierżawienie pozostałych  

pomieszczeń w  budynku  „starej” szkoły celem uruchomienia 5 godzinnego niepublicznego 

przedszkola i taka zgoda będzie mogła być wydana. Na zakończenie Wójt wyraził nadzieję,  iż 

wspólne porozumienie doprowadzi do pozytywnego załatwienia sprawy.  

- W sprawie pozyskania środków na budowę sieci wodociągowej  w Nowosielcach złożono 

wniosek do Programu Współpracy Transgranicznej Polska-Białoruś-Ukraina  i do tej pory nie  

uzyskaliśmy  pozytywnej akceptacji.  

 

Ad. 21. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 

wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając , że  program sesji został w pełni 

zrealizowany. Ogłosił dwudziestą pierwszą sesję Rady Gminy Zarszyn w bieżącej kadencji  

2010-2014  za zamkniętą.  

 

 

Protokołowała:       Przewodniczący 

Irena Kasza        Rady Gminy Zarszyn 

         mgr Janusz Konieczny 

             

       


